
 

 

Informatie en consultatiebijeenkomst 
Analyse behoefte binnensportaccommodaties in de gemeente Nijkerk 

30 november 2022 
 
Aanwezig of schriftelijke input ontvangen van vertegenwoordigers van: 

Badmintonclub Nijkerk, volleybalvereniging Surf, volleybalvereniging NVC, volleybalvereniging 
Revonij, gymnastiekvereniging DOTO, gymnastiekvereniging Excelsior, Hockeyclub Nijkerk, 
korfbalvereniging Sparta, korfbalvereniging Telstar, basisschool Het Baken, Daltonschool 
Corlaer, ’t Blokhuus, Hervormde Schoolvereniging Nijkerk, PCO Gelderse Vallei, Corlaer 
College, Accent Praktijkonderwijs, Aeres College  

 
De consultatiebijeenkomst vond plaats op woensdagavond 30 november 2022 in De Schakel in 
Nijkerk. Verenigingen en scholen zijn gevraagd bij te dragen in de inventarisatiefase van het 
onderzoek. Zij hebben het conceptrapport voor deze consultatie ontvangen. Er is gestart met een 
welkom door Janet van Oostveen en een toelichting van Hospitality-Group over het onderzoek en het 
rapport. Vervolgens is plenair in gesprek gegaan over de belangrijkste bevindingen en het 
vervolgproces.  

 
De aanleiding  
Janet licht toe dat de vraag en aanbod van sporten en bewegen constant aan verandering onderhevig 
zijn. Ook groeit en verandert onze gemeente. Daarom wil de gemeente Nijkerk weten hoe het huidige 
aanbod van binnensportaccommodaties zich verhoudt tot de toekomstige behoeften. Adviesbureau 
Hospitality-Group heeft dit in beeld gebracht op basis van cijfers over de bezetting en behoefte bij de 
verenigingen en het bewegingsonderwijs. Ook zijn waar mogelijk woningbouwplannen meegenomen. 
Directe aanleidingen om de analyse te starten waren destijds:  

• Een aantal binnensportaccommodaties nadert het einde van de technische levensduur. De 
komende jaren moeten besluiten worden genomen over renovatie en/ of vervangende 
nieuwbouw. De gemeente wil deze besluiten goed onderbouwd nemen. 

• Gebiedsontwikkelingen in o.a. de wijk Paasbos en vervanging van de huidige Sporthal 
Strijland. 

• De diverse demografische ontwikkelingen waarmee de gemeente Nijkerk de komende jaren te 
maken krijgt. 

   
Presentatie: 
Hoewel de techniek niet helemaal meewerkte, werden aan de hand van een presentatie de 
belangrijkste bevindingen van het onderzoek toegelicht. En hoe die zich verhouden ten opzichte van 
landelijke trends, ontwikkelingen en kengetallen. De Nijkerkse situatie is bijzonder; er is meer 
sportdeelname en een actievere leefstijl dan het Nederlands gemiddelde. Er is ingegaan op de 
demografische ontwikkeling van gezinnen en senioren en het effect daarvan op de behoefte aan 
binnensportruimte voor activiteiten overdag en in de avonden en weekenden.  
Duidelijk is dat er behoefte is aan extra binnensportruimte en dat de bestaande accommodaties 
verouderd zijn. Het probleem is voornamelijk zichtbaar in de zogenaamde courante uren waar liefst 
alle verenigingen gebruik van willen maken. Het aandeel van niet te accommoderen uren, 
voornamelijk in de toekomstige verwachting, is fors. Vanuit bewegingsonderwijs wordt ook 
aangegeven dat de ruimte krap is, wellicht een minder urgente noodzaak dan ten opzichte van de 
verenigingssport. De opmerking dat “het beste wel van de accommodaties af is” wordt door de 
aanwezigen met gegniffel ontvangen. Het beeld is herkenbaar: het is duidelijk dat accommodaties 
gedateerd zijn en dat modernisering gewenst is 
De varianten worden toegelicht. Voor een inhoudelijke duiding verwijzen wij u naar de bijlagen waarin 
de presentatie is opgenomen zoals die ook aan het verenigingen en onderwijsinstelling is getoond.  
 
Bevindingen: 
De vertegenwoordigers van binnensportvereniging en onderwijs krijgen de gelegenheid om te 
reageren en opmerkingen te plaatsen bij zowel het rapport als de besproken punten. Enkele van de 
belangrijkste opmerkingen zijn:  
 

• Verduidelijking van de term zaaldelen in relatie tot klokuren, want dat werkt voor 
bewegingsonderwijs anders dan voor binnensportverenigingen.  



 

 

• De bezetting van De Slag toont 67% per seizoen. Hierbij wordt opgemerkt dat de 
piekbelasting in zeker de vijf wintermaanden er heel anders uitziet. De werkelijke bezetting is 
dan nagenoeg volledig. 

• De sportvloeroppervlakte van De Baggelaar moet van bruto naar netto functionele ruimte 
worden aangepast. 

•  Er wordt melding gemaakt van het blokkeren van zaaldelen en sportruimte. Bijvoorbeeld bij 
gebruik door bonden die vooraf een programmering vastleggen, maar waar in de praktijk 
sprake is van afzeggingen en zalen leeg staan. Die kunnen op dat moment niet door een 
andere vereniging worden gebruikt. Het komt zelfs voor dat verenigingen uitwijken naar 
andere gemeenten en andere binnensportaccommodaties terwijl sportaccommodaties in de 
gemeente Nijkerk leegstaan. Er wordt doorgevraagd of dit in de praktijk incidenteel voorkomt 
of meer structureel. Vanuit de gemeente wordt aangegeven dit met de exploitant te gaan 
bespreken.  

• De regels voor bewegingsonderwijs veranderen. Per seizoen 2023 zijn er nieuwe normen voor 
het bewegingsonderwijs van basisscholen. Dit leidt tot logistieke problemen en uitdagingen 
voor inzet van vakdocenten, programmering i.r.t. continuroosters.  

• Vanuit enkele onderwijsbesturen en stichtingen zijn medewerkers betrokken bij het uitwerken 
van efficiëntere roosters. Mogelijk ligt hier een kans om de efficiency te bekijken op een meer 
Nijkerkse schaal, bijvoorbeeld door een werkgroep in te stellen (LEA) die de verandering 
vanaf de zomer van 2023 in beeld gaan brengen en uitgaat werken.   

• Er is in de praktijk behoefte aan extra gymgelegenheid in de wijk Corlaer. Aangegeven wordt 
dat het niet zomaar voorstelbaar is dat hier nieuw geaccommodeerd kan gaan worden. Er 
wordt gesproken over opties van busvervoer etc.  

• Ook wordt aangegeven dat de KVLO andere normen hanteert dan zoals die zijn opgenomen 
in de Verordening Onderwijshuisvesting. Hier ligt een uitdaging voor veel scholen met 
betrekking tot ruimte en programmeren. 

o In de modelverordening huisvestiging onderwijs staat omschreven dat een afstand 
van 1000 meter voor het primair onderwijs maximaal zou moeten zijn. 

o KVLO adviseert om de afstand tot maximaal 750 meter te behouden. Zij merken dat 
scholen tegen verlies van onderwijstijd aanlopen bij een grotere afstand dan 750 
meter.  

o Voorbeeld OBS Corlaer Nijkerk, dan is de afstand tot circa 1.200 meter. Vanuit 
onderwijs wordt gemeld dat die afstand met de onderbouw bijna niet te doen is. 
Momenteel gaan zij op één moment per week naar de gymzaal, waarbij twee ouders 
samen met de groepsleerkracht meelopen van en naar de gymzaal, omdat het anders 
onveilig is. Daarnaast merken ze op dat, voor 45 minuten bewegingsonderwijs, soms 
wel 2 uur aan onderwijstijd verloren gaat. Wanneer dit op twee momenten in de week 
moet gaan plaatsvinden, wat de nieuwe wetgeving aangeeft, verliezen zij hierin te 
veel onderwijstijd, wat ten koste gaat van de kwaliteit van de basisvakken.  

• Er moet aandacht zijn voor de capaciteit tijdens renovatie/nieuwbouw. Zaaldelen die 
wegvallen voor bewegingsonderwijs leiden tot programma-uitdagingen. Of dat (voor een 
langere periode) de verplichte uren LO dan niet gehaald kunnen worden. 

• Er wordt gesproken over de opties van blaashallen, het effect daarvan en op welke wijze die 
kunnen worden toegepast. Aangegeven wordt dat hier ook een taak voor de vereniging zelf 
ligt daar waar het gaat om realisatie dan wel beheer en exploitatie. Er wordt gevraagd of die 
geschikt zijn voor bewegingsonderwijs. Dit kan wel zo worden vormgegeven maar is niet 
ideaal omdat er geen vaste inrichting voor bewegingsonderwijs mogelijk is in een blaashal.  

• Er wordt nog uitgebreid gesproken over de relatie tussen exploitant, gebruikers en gemeente. 
Aan de gemeente wordt hierin een rol gevraagd zodat de exploitant efficiënter gaat 
programmeren.  

• Met betrekking tot Hoevelaken wordt specifiek ingezoomd op de recente ontwikkelingen1. 
Bijvoorbeeld het aangekondigde vertrek van het Lodenstein college. Het effect daarvan op 
binnensportenruimte moet opnieuw in beeld gebracht worden. Dit gebeurt in relatie tot de 
woningbouw ontwikkeling in de kern en de verplaatsing van basisschool ‘t Blokhuus.  

• Er wordt een afspraak gemaakt met vertegenwoordiging van ‘t Blokhuus om op korte termijn 
in gesprek te gaan over ontwikkelingsmogelijkheden en wensen over en weer.  

 
1 Ingekomen reactie d.d. 28-11-2022 Volleybalvereniging Surf en Korfbalvereniging Telstar 



 

 

• Als laatste worden de vertegenwoordigers van de onderwijsinstellingen en 
binnensportverenigingen gevraagd om op korte termijn een laatste check te doen op het 
rapport om te komen tot een definitieve stuk.  

 
Er is een toelichting gegeven dat wordt voorzien in een begeleidend schrijven aan het college. De 
gemeenteraad is vervolgens aan zet om te besluiten over de geadviseerde scenario’s inclusief 
financiële consequenties. Dit proces is voorzien in het eerste kwartaal van 2023. De 
vertegenwoordigers worden op de hoogte gehouden van het vervolgproces.  

 




